



Council of the
European Union

129102/EU XXVII. GP
Eingelangt am 02/02/23

Brussels, 2 February 2023
(OR. en, de)

5970/23

Interinstitutional File:
2022/0274(COD)

FRONT 37
VISA 19
COMIX 60

COVER NOTE

From:	Mission of Liechtenstein to the European Union
date of receipt:	1 February 2023
To:	General Secretariat of the Council
No. prev. doc.:	PE-CONS 57/22
Subject:	Decision of the European Parliament and of the Council on the non-acceptance of travel documents of the Russian Federation issued in Ukraine and Georgia – notification from Liechtenstein

Delegations will find attached the notification from Liechtenstein regarding the above-mentioned Decision.



E-MAIL

IN 001653 2023
01.02.2023

MISSION
DES FÜRSTENTUMS LIECHTENSTEIN
BEI DER EUROPÄISCHEN UNION

Generalsekretariat des Rates
der Europäischen Union
Generaldirektorat D
175, Rue de la Loi
1048 Brüssel
BELGIEN

Brüssel, 1. Februar 2023

Die Mission des Fürstentums Liechtenstein bei der Europäischen Union entbietet dem Generalsekretariat des Rates der Europäischen Union ihre Empfehlung und beehrt sich, Bezug zu nehmen auf die Notifikation des Rates vom 9. Dezember 2022, die folgenden Inhalt hat:

„In Übereinstimmung mit dem Protokoll zwischen der Europäischen Union, der Europäischen Gemeinschaft, der Schweizerischen Eidgenossenschaft und dem Fürstentum Liechtenstein über den Beitritt des Fürstentums Liechtenstein zum Abkommen zwischen der Europäischen Union, der Europäischen Gemeinschaft und der Schweizerischen Eidgenossenschaft über die Assoziation der Schweizerischen Eidgenossenschaft bei der Umsetzung, Anwendung und Entwicklung des Schengen-Besitzstands und gemäss Art. 5 Abs. 2 Bst. a erster Satz wird Liechtenstein hiermit die Verabschiedung des folgenden Rechtsakts notifiziert:

Beschluss des Europäischen Parlaments und des Rates über die Nichtannahme von Reisedokumenten der Russischen Föderation, die in der Ukraine und in Georgien ausgestellt werden

Ratsdokument: PE-CONS 57/22

Datum der Annahme: 8. Dezember 2022“

Gemäss Art. 5 Abs. 2 Bst. a zweiter Satz des Schengen-Assoziierungsprotokolls informiert die Mission des Fürstentums Liechtenstein bei der Europäischen Union hiermit das Generalsekretariat des Rates der Europäischen Union, dass das Fürstentum Liechtenstein den Inhalt des Rechtsakts, welcher der oben genannten Notifikation des Rates beigelegt

Place du Congrès 1 | 1000 Brussels | Belgium | T +32 2 229 39 00 | brussel@lv.li | www.brussel.liechtenstein.li

war und Teil dieser Antwortnote ist, akzeptiert und in seine innerstaatliche Rechtsordnung umsetzen wird.

Dieser Notenaustausch tritt am Datum dieser Antwortnote in Kraft.

Die Mission des Fürstentums Liechtenstein bei der Europäischen Union benützt die Gelegenheit, um das Generalsekretariat des Rates der Europäischen Union ihrer ausgezeichneten Hochachtung zu versichern.



Place du Congrès 1 | 1000 Brussels | Belgium | T +32 2 229 39 00 | brussels@flv.li | www.brusselliechtenstein.li



MISSION
OF THE PRINCIPALITY OF LIECHTENSTEIN
TO THE EUROPEAN UNION

Council of the European Union
General Secretariat
Directorate general D
Justice and Home Affairs
175, Rue de la Loi
1048 Brussels
BELGIUM

Brussels, 1 February 2023

The Mission of the Principality of Liechtenstein to the European Union presents its compliments to the General Secretariat of the Council of the European Union and has the honour to refer to the notification by the Council of 9 December 2022, which reads as follows:

„In accordance with the Protocol signed between the European Union, the European Community, the Swiss Confederation and the Principality of Liechtenstein on the accession of the Principality of Liechtenstein to the Agreement between the European Union, the European Community and the Swiss Confederation on the Swiss Confederation's association with the implementation, application and development of the Schengen acquis, and with the first sentence of Article 5(2)(a) in conjunction with Article 9(3) of the Protocol, the Principality of Liechtenstein is herewith notified of the adoption of the following act:

Decision of the European Parliament and of the Council on the non-acceptance of travel documents of the Russian Federation issued in Ukraine and Georgia

Council Document: PE-CONS 57/22

Date of adoption: 8 December 2022"

The Mission of the Principality of Liechtenstein to the European Union has the honour to notify the General Secretariat of the Council of the European Union, in accordance with the second and third sentence of Article 5(2)(a) of the Protocol, that the Principality of Liechtenstein accepts the content of the act, which was attached to the above mentioned

Place du Congrès 1 | 1000 Brussels | Belgium | T +32 2 229 39 00 | bruessel@llv.li | www.bruessel.liechtenstein.li

notification by the Council and forms part of this reply note, and will implement it in its internal legal order.

This exchange of notes shall enter into force on the date of this reply note.

The Mission of the Principality of Liechtenstein to the European Union avails itself of this opportunity to renew to the General Secretariat of the Council of the European Union the assurances of its highest considerations.



Place du Congrès 1 | 1000 Brussels | Belgium | T +32 2 229 39 00 | bruesse1@llv.li | www.bruesse1.liechtenstein.li